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Přílohy 
 

Příloha č. 1: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 8. 4. 2023) 

 

Kolik ti je let? 

25 

Odkud pocházíš? 

Z Prahy. 

Jaké je tvoje nejvyšší dosažené vzdělání? 

Zatím bakalářský titul. 

A kterou z MOBA her hraješ? 

Dotu. 

A jak dlouho hraješ? 

Ty jo, přivedl mě k tomu bejvalej přítel. Takže to bude takovejch 7 let? 

Jakou roli ve hře nejčastěji zastáváš? 

Teďka teda buď supportím, nebo hraju junglera. 

A jak často hraješ? 

Ty jo, ono to je fakt jako ve vlnách, že jsou prostě vlny, kdy hraju extrémně moc a hraju 

třeba minimálně hru nebo dvě denně. A pak je období, kdy nehraju vlastně skoro vůbec. 

Třeba teďko jsem to nezapla 2 měsíce a teď jsem to zase začla jako hrát. Takže takový jako 

různý. 

Proč jsi začala právě hrát tuto hru? V čem je podle tebe oproti jiným hrám na trhu 

lepší? 

Hele, já jsem začla hrát Dotu kvůli tomu, že to hrál přítel. Hrál to náš kamarád potom, a tak 

nějak lidi kolem mě prostě hráli Dotu, tak jsem začala hrát Dotu. A já jsem zkoušela 

i  LoLko, ale přijde mi tou mechanikou strašně vlastně jednoduchý, až jako zbytečně nerflí 

oproti tomu, co je možný. Taková Dota pro nešikovný, když to řeknu blbě, a Heroes of the 

Storm mi přijde vlastně úplně triviální. Já se vlastně hrozně divím, že to je vůbec jako ještě 

MOBA, jak fungujou ty questy a všechny tyhle věci. Tak je to takový jako dost o něčem 

upřímně. 

Co tě na hře baví nebo naopak nebaví? 
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Baví mě ta hra samotná, baví mě koncept té hry. Baví mě, že u toho musím přemejšlet jako 

strategicky, že třeba musím vybírat jiný itemy na základě toho, co proti mně stojí za hrdinu 

nebo co já hraju za hrdinu, nebo co se jako v tý hře odehrává. A upřímně, dost mě nebaví ta 

komunita. 

Vybíráš si hrdiny spíš podle vzhledu nebo podle schopností? 

No podle schopností vždycky. Jakože já udělám to, že si vyfiltruju, že chci buď supporty 

nebo jungle. Ve chvíli, kdy to vyfiltruju, tak řeknu, jo, okay tady, ty se mi prostě líbíš, jakože 

schopnostma. Ale jako jo, asi ten prvotní výběr, kdy jako vůbec toho hrdinu rozkliknu, je asi 

částečně i podle designu. Ale není to primární faktor, že pokud je dobrej designově a 

nevyhovujou mi schopnostmi, tak ho prostě nehraju. 

Jak vnímáš design ženských avatarů? 

Ty jo. No, je to pain. No všude jsou samý prsa a zadky. Jako když si teďko namátkou 

vzpomenu, tak jako Queen of Pain a Venga jsou absolutně nesmyslně oblečený. Nebo 

Crystal Maidena, která tam jako queen of ice prostě běhá v podprsence a nějaký plandající 

věci přes rozkrok. To je fakt joke. Ale teď třeba co přidali poslední dva ženský hrdiny, tak 

jedna je trošku chubby a druhá je oblečená. Ale pořád tam je tý sexualizace brutálně. Třeba 

jako Lina? Ta je taky úplně jasná. 

Snažíš se neustále zlepšovat a zkoušet nový věci? 

Hele, jo i ne. Jako mám takový ty hrdiny, ve kterejch jsem strašně už comfy a hraju je ráda 

a fakt mě baví pořád. A pak mám hrdiny, který se chci naučit a který zkouším a já to jedu 

dost metodou pokus omyl. Ale když prostě mám takový to, že mám třeba 2 hodiny času a 

chci si dát prostě 2 hry, tak sáhnu po těch hrdinech, který umím, na který mám najetý třeba 

4 buildy. A jenom proto, že to chci pro zábavu. A když mám náladu se něco učit a mozkovou 

kapacitu se něco učit, tak zkouším nový hery. 

Využíváš in game komunikaci s jinými hráči? 

Ne, dávám mute okamžitě, co jsem ve hře. V Dotě se začne jet hate do třetí minuty. Takže 

v ten moment dám mute a nazdar jako. A vlastně to je jeden z důvodů, proč třeba i často 

hraju s botama, když se třeba chci učit nový věci. Jo, je to sice úplně jiná hra, ale aspoň mám 

klid. 

A když hraješ s někým, koho znáš, využíváte nějakou jinou komunikaci?  

Hele, jo. Dělali jsme osobní LAN párty s bývalým přítelem a hodně jsme hráli přes Discord 

a přes TeamSpeak, takže jsme využívali jako jiný kanály. 

Máš svoji partu, se kterou hraješ? 
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Momentálně ne. Měla jsem partu s bývalým přítelem a s naším kamarádem a byli jsme jako 

ve třech. Občas jsme se dokonce sešli v 5. Mám sem tam nějakýho člověka na Dotě, kterýho 

jsem kdysi dávno znávala a se kterým jsem se potkala v tý Dotě a výjimečně to nebyl idiot. 

Ale to je vlastně tak celý no. 

Hraješ teda sóla? 

Jo, tak hraju solo vlastně pořád. Teďko je to ve fázi, že tím, že nemám lidi, se kterejma bych 

hrála, tak hraju jenom sóla.  

Je pro tebe důležitý ranking? 

Ne. Já hraju vyloženě jenom pro zábavu. Mně to prostě přijde lepší. Takhle... Byly doby, 

kdy jsem ranking řešila a sralo mě, že kluci nakalibrovali víc než já, ale to už je za mnou. 

Máš pocit, že je Dota spíš holčičí nebo klučičí hra? 

Ty jo. Za mě asi spíš klučičí, protože je taková dark, hlavně ty hrdinové jsou dost dark. Nemá 

to takovej ten cute anime vibe jako má LoLko. Ty hrdinové jsou takový prostě realističtější 

a tmavší. A hlavně ta komunita je extrémně jako toxická a taková, že přijímá spíš muže, 

takže je to za mě spíš jako mužská hra.  

Sleduješ oficiální kanály hry? 

Moc ne upřímně. Jako pokud mě něco výslovně jako zajímá, tak se podívám. Možná jednou 

za čas, když vím, že vychází novej patch a zahlásí mi to ta hra. Tak v ten moment se podívám 

na web, co ten novej patch obnáší, ale to je celý. 

Sleduješ fóra, esportový zápasy nebo nějaký streamery? 

Streamery nesleduju vůbec, esportový zápasy vůbec a fóra taky ne. No, vlastně jediný zápasy 

na Twitchi, co sleduju, jsou ty z TI, ale to je fakt málokdy. 

Cítíte se součástí komunity?  

Ne, absolutně ne. Vlastně rozumím tomu, že bych se asi cejtit měla, ale tím, že jsem holka, 

která nemá tu svoji partu na hraní a Dota u nás není tak velká jako třeba LoLko, byť je pořád 

velká, tak prostě těch komunitních věcí se děje významně míň, tak se úplně necejtím součástí 

komunity. 

Máš pocit, že jsou ženy dostatečně zastoupeny v MOBA hrách? 

Ty jo, přijde mi, že vlastně moc nejsou, že jako jo, ty hrdinové tam jsou ženský, ale je jich 

výrazně míň než chlapů. To jako zaprvé, protože si myslím, že jestli jich bude třeba 1/5 toho, 

co u chlapů, tak jsem optimista. A zároveň mám pocit, že je strašně málo hráček, trenérek a 

tady těch věcí. Takže prostě holka, když vyrůstá a chce bejt nějak dobrá jako v MOBĚ, tak 



5 

absolutně nemá role models. A když už jako ty holky jsou, tak vím, že některý dostávaly 

třeba výhrůžky smrtí a je to úplně takový strašně toxický. 

Co by ti pomohlo, aby ses cítila v komunitě líp? 

Asi zlepšení tý kultury a asi kdyby se obecně dělo víc věcí outside game, takže nějaký větší 

propagování té hry. 

Setkala ses někdy s nadávkami, ponižováním či znehodnocováním tvých schopností na 

základě pohlaví? 

No ježiš marja, asi milionkrát. Že jako lidi mi říkali, že hraju blbě, protože jsem holka a že 

mám picknout supporta, protože jsem holka. A takový věci, co se dějou absolutně jako 

běžně. 

A setkala ses někdy se stereotypy souvisejícími s tvým pohlavím? 

Jo, rozhodně. 

Vzpomeneš si na nějaký? 

Hele. S celkem oblibou mi říkali, ať se vrátím do kuchyně, nebo ať jim udělám nějakou 

svačinu k tý hře. To se mi jako dělalo hodně. A ne jako ty kluci, se kterejma jsem hrála 

osobně, ale jako lidi co jsem neznala. Nebo co se mi dělo hodně, tak jako to bylo takový 

„Omg, holka! Ty musíš bejt hnusná, když hraješ hry.” A já vždycky v duchu jenom „ OK, 

dík?”. Naopak se mi dělo „jé holka, co hraje Dotu! Prosím vyspi se se mnou, dej mi svůj 

Instagram”.  

Říkáte svým spoluhráčům svoje pohlaví? 

Jo jo, já ho mám přímo v nicku. Trošku schválně a egoisticky. 

Proč? 

Hmm. Já ráda v lidech věci trošku lámu a trošku lámu jako předsudky, takže mi přišlo vlastně 

nutný mít nick takový, aby ty lidi věděli, že když prostě dám kill, tak že ho dala holka. Aby 

se asi trošku zastyděli a proběhlo takový to, že i holky můžou hrát dobře. 

Co vás motivuje? 

Hmm, čistě jenom jako relax a že mě to baví a dřív mě hodně motivovalo to, že jsme měli 

tu partu, se kterou jsme se scházeli. U tý Doty to bylo super. 

A co tě demotivuje? 

Hele, asi ta komunita. Protože prostě na to musí bejt energie, na to se hádat s lidma. 

A zároveň si myslím, že asi i kdybych měla s kým hrát, že by mi někdo napsal, třeba jako 

dáme hru nebo něco, tak si myslím, že taky budu hrát výrazně víc. Takže asi tyhle 2 věci. 
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Příloha č. 2: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 8. 4. 2023) 

 

Kolik je ti let? 

Mně je 23  

Odkud pocházíš? 

Z Moravy z Valašského Meziříčí. 

Jaké je tvoje nejvyšší dosažené vzdělání? 

Bakalářské. 

A kterou z MOBA her hraješ?  

LoLko 

A jak dlouho jí hraješ? 

Hele, já jsem začala už někdy na základce, takže tak před 13 lety?  

No a co za roli hraješ nejčastěji – supporta, jungle nebo něco úplně jiného?  

Supporta nebo mid.  

A jak často hraješ? 

Párkrát do měsíce asi. Nemám na to moc čas. 

Proč si začala hrát zrovna LoLko? Proč si nezačala hrát nějakou jinou z těch MOBA 

her? 

V té době jsem Dotu ani neznala a HotSo ani nebylo, takže jakože v tu chvíli, jako když jsem 

začala, tak jsem vlastně znala jenom to LoLko, takže jsem si prostě vybrala LoLko, že jo. A 

bylo i nejvíc přístupné, jako že to hrálo nejvíc spolužáků a tak. Zkoušela jsem Dotu, jenže 

když už člověk si zvykne na LoLko, tak nedokáže přesedlat na něco jinýho a HotSko jsem 

začala ještě, když to bylo v betě, tak jsem dostala přístup, a to jsem hrála. Já nevím, asi tak 

jako pár měsíců jsem to hrála, jenže zase to tolik lidí právě nehrálo. Takže já jsem zase jako 

šla zpátky na LoLko. 

Takže i nějak kvůli lidem a socializaci vlastně hraješ LoLko?  

No jasně. 

A co tě na hře baví a co tě naopak nebaví na LoLku? 

No baví mě, že ti vrací to, jak hraješ. Že když se ti jako v tu chvíli daří, tak ta hra tě jako 

odměňuje tím, že seš jako hodně powerful, že máš sílu, že ti dává ten feedback. A taky mě 

baví jako hra s lidma, protože prostě pro mě to je prostředek socializace. Jako pro mě už teď 

ta hra není taková, že bych jí hrála sama od sebe, že prostě mám chuť si zahrát LoLko, ale 

spíš mám chuť si zahrát s nějakýma lidma. 



7 

Podle čeho si vybíráš hrdiny – podle vzhledu nebo schopností? 

Hrdiny si vybírám určitě podle abilit a podle mety, jakože co je dobrý v tu chvíli. Tak jako 

zase když hraju, tak aby to jako stálo za to a nebyla jsem do počtu. Jako já mám ráda Lulu 

třeba, ale to kvůli tomu, že na ní mám skin, tak si toho víc vážím. 

Jak vnímáš design ženskejch avatarů? 

No, já to nějak moc neřeším, mně to přijde v porovnání s ostatníma hrama úplně stejný, nebo 

třeba jako z jakýhokoliv RPG. Prostě tam má ženská velký kozy. No, takže klasika, no. 

Kromě teda těch malých champů, kde prostě to je spíš takový cute. 

A s kým hraješ vlastně? Máš nějakou partu?  

Jo, s kamarádama většinou, ale nemám žádnou jako stálou partu. Prostě mám lidi v okolí, co 

hrajou, a tak jako někdy prostě se tak nějak různě poskládáme, ale nemám vyloženě, že bych 

měla další 4 lidi, a že bychom hráli pravidelně.  

Používáte při hraní in game voice chat? 

Ty jo, to vůbec. Jako in game komunikaci používám, jenom když prostě někdo nepoužívá 

Discord. Ten in game voice chat mi přijde úplně zbytečný. 

A to ho nepoužíváš ani když hrajete s nějakýma lidma, co neznáš?  

Mě to ani nenapadlo, jako si tam s nima nějak volat. Já nevím, já jsem zvyklá jako s nima 

nevolat, že jo? Ale jako jak to vlastně není jako voice chat na CSku, kde máš ty cally, ale 

jinak s těma lidma se taky jako nebavíš. Možná kdyby bylo prostě na nějaké klávese, že si 

tam ty lidi alespoň jako říkají, kdo kam jde, nebo co se děje, že někdo pushuje, a tak. Ale 

tam to prostě musíš buď zapnout a mít to zapnutý, nebo prostě to musíš klikat jak retard. 

A jak komunikuješ s lidmi, co znáš?  

Voláme přes Discord. Nevím, přijde mi to takový soukromnější než ten in game chat.  

Hraješ sóla ještě? 

Vůbec. 

A byl pro tebe někdy dřív důležitej ranking? 

Jo, jo, když jsem byla právě na té základce a gymplu, tak pro mě to bylo hodně důležité, že 

to byla moje životní spása, abych prostě byla co největší rank. 

Takže jsi se snažila nějak jako zlepšovat a zkoušet nový věci? Koukala třeba na nějaký 

tipy a triky, nebo podle čeho si se zlepšovala? 

Já jsem prostě jen hrála, takže taková ta klasická metoda pokus omyl. Jsem se to snažila 

naučit sama než něco nakoukávat. 

Máš pocit, že je LoLko spíš holčičí nebo klučičí hra?  
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Přijde mi to jako hra pro každýho. Jako nevím, nějak bych nečekala, že by to mělo být klučičí 

nebo holčičí hra. Jakoby, jestli to je z hlediska toho jako kdo tu hru hraje, jestli to jsou víc 

ženy nebo muži, tak skoro každá hra, kromě možná nějakých oblíkaček nebo něčeho 

takovýho, je převážně pro muže. No, takže u toho LoLka bych to asi vlastně čekala taky. 

A máš pocit, že holky jsou dostatečně zastoupené jako MOBA komunitě?  

Já tu komunitu jako skoro vůbec nesleduju, takže jako těžko říct, ale myslím si, že to bude 

tak, jako je to všude. No, že je tam jako menší množství, ale jsou tam. 

A cítíš se součástí té komunity, i když ji nijak aktivně nesleduješ? 

No, víceméně ne. Jako já jsem byla teďko na tom LoLkařském filmu na předpremiéře. No, 

a právě jako necítila jsem se moc součástí, protože oni tam prostě měli jokey na nějaké ty 

streamery, a tak a já jen „hmm, OK, tak to neznám.” Nebo tam byl prostě nějaký LoLkařský 

kvíz ohledně té české komunity, což jsem jako říkala, že to taky neznám. A tak jako asi se 

necítím jako součástí nebo já nevím, ale já se ani nesnažím jako tam u nich nějak zapadat. 

Takže tím pádem to je vlastně i vyřešené. 

A máš nějakou představu o tom, co by třeba mohlo pomoct, aby ses cítila součástí té 

komunity nebo se o ni začala víc zajímat?  

To by mě muselo jako nějak extra zase začít to LoLko víc zajímat. Jako důvod, proč bych 

se tam chtěla dostat víc, je asi jedině jako fakt kvůli těm lidem. Ale jakože já nechci být 

žádný streamer nebo něco takovýho, takže nevím, co by mě jako muselo přimět, abych se 

víc chtěla dostat do toho kolektivu. 

Setkala ses někdy s nadávkami, ponižováním či znehodnocováním tvých schopností na 

základě pohlaví? 

Tam jsem se s tím potkala tolikrát.  

A vzpomeneš si na něco třeba? 

No, to bylo taky dřív. No, jako v tom LoLku to jde hrozně těžko poznat, že ten dotyčný je 

holka, jako když ho vyloženě neznáš, nebo to neřekneš. Jakože já jsem to ani neříkala, ale 

někdy nějaké období jsem měla ve jménu, že jsem jako lady z nějakýho důvodu, pak jsem 

se to dala pryč, protože mi to přišlo hrozně cringe. A no, jakože s nadávkama asi s takovýma 

jako se kterýma se potká každý člověk, jakože nehledě na to, co to je za pohlaví. Ale stalo 

se, že padlo něco jako „ty vole, holka”.  

A s genderovými stereotypy zkušenosti máš? 

Jak hraju s kamarády, tak asi ne, ale spíš v jiných hrách třeba ve WoWku se mi to dělo.  

A co tě motivuje hrát vlastně celkově? 
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Vlastně jenom ti kamarádi. No, takže asi čistě jenom socializace už v týhle fázi. 

Jakože mě ta hra sama o sobě baví, ale prostě já si ji sama nezapnu, že bych si řekla „ty jo, 

mám chuť si zahrát LoLko.” Já na to totiž ani nemám moc čas, 

Hele a co tě třeba demotivuje právě jako od toho hrát nějak častějc nebo víc? 

No, hlavně ten čas, protože prostě nemám na to čas. Jako kdybych byla pořád na tom gymplu, 

nebo měla stejný čas, jako jsem měla na tom gymplu, tak to možná pořád hraju mnohem víc. 

Možná mě to jako pořád bude motivovat jako ten rank a tak, takže to budu hrát jako 

kompetitivně, ale teďko fakt jako mi to nepřijde nějak důležité, protože v té době jsem 

neměla žádné povinnosti. Teď je mám prostě, no. 

Sleduješ nějaké oficiální kanály LoLka? Jako web, sociální sítě a tak?  

Dřív jsem to dělala, ale teď vůbec. 

A nějaké streamery, fóra nebo zápasy na Twitchi?  

Hele koukala jsem na Worlds pár let po sobě, ale teď už ne.  
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Příloha č. 3: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 6. 4. 2023) 

 

Kolik ti je let? 

21  

Odkud pocházíš?  

Z Budějovic 

A jaké je tvoje zatím nejvyšší dosažené vzdělání?  

Gympl v tuhle chvíli neboli střední škola. 

Kterou z MOBA her hraješ a jak dlouho ji hraješ? 

Lolko hraju. A ty jo, už asi 10 let zhruba. 

Co hraješ nejčastěji za roli – supporta, junglera nebo něco jinýho? 

Já hraju supporta, ale ne z důvodu, jak se říká, že ženský hrajou supporty, ale prostě je to 

takový, že to vždycky zbylo, tak hraju supporta nejvíc. 

A jak často hraješ? 

No, já bych řekla, že tak šestkrát do týdne, tak 3 hodinky. 

Proč jsi začala právě jako s LoLkem? Co podle tebe má LoLko navíc oproti jiným 

MOBA hrám? 

Jo, já se přiznám, že jiný hry neznám pořádně. Ty hry jsem asi nikdy úplně neviděla a LoLko 

bylo spíš z důvodu, že to hrála sestra s přítelem, takže mě k tomu tak jako navedli a ukázali 

mi to. A tak se mi to zalíbilo, tak jsem začal hrát taky a od tý doby to tak nějak jako hraju. 

O Dotě jsem slyšela samý nějaký špatný věci, že to je v podstatě LoLko, ale horší, takže 

jsem to nikdy nehrála. 

Co tě na LoLku baví a co tě naopak nebaví? 

Nebaví mě komunita a nebaví mě poslední roky ten vývoj tý hry úplně, protože všechno je 

takové přehnané. Už to není to, co to bývávalo. Ta hra je taková nehratelná trošku občas. A 

co mě baví… Asi to, že to hrajou kamarádi, takže mám s kým hrát, mám se s kým pobavit. 

A tak nějak jako u toho vypnout trošku nebo přijít na jiný myšlenky, a tak. To LoLko má 

třeba obecně hrozně hezkou animaci a řekla bych, že se to dá naučit velmi lehce, tak je to 

taková jako hra, kterou může hrát každý. Takže asi nějaká socializace?  

Vybíráš si hrdiny podle vzhledu, nebo podle schopností? 

No, podle toho, co uměj určitě.  

A jako vzhled pro tebe nehraje žádnou roli?  

Určitě nehraje roli, to fakt vůbec. Jde mi vyloženě o ability, když pickuju.  
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Jak vnímáš design ženskejch avatarů v LoLku? 

Určitě mají větší přednosti, než obecně ženský mívají, ale tak nějak bych řekla, že to je 

typický u her často. Nevím, z jakýho důvodu, jestli to reálně někoho láká víc díky tomu. Já 

mám docela ráda jako malování a kreslení, tak mně se hrozně líbí, že mají nápaditý skiny a 

všichni ty šampioni jsou jako vyladěný. A samo o sobě mi to jako nepřišlo a nikdy mi to 

nevadilo nebo nic. Občas se u toho s klukama jako bavíme, že to někde jako právě neudělali, 

že tam trošku chybí ty prsa, nebo něco prostě. Jo. Děláme si z toho tak trošku srandu. 

A přijdou ti teda sexualizované? 

Já bych řekla, že jo. 

S kým hraješ? Máš svoji partu?  

Hraju s přítelem a hraju s jeho kamarády a se svými kamarády. Hraje třeba kamarádka taky 

a s lidma ze školy ze třídy nebo z bývalý třídy.  

Takže máš nějakou partu, se kterou hraješ pravidelně? 

To je tak asi 2 roky teď, no. Dřív jsem hrála s lidmi, co jsem potkávala na LoLku. čistě.  

Snažíš se nějak jako zlepšovat a zkoušet nový věci? Koukala jsi třeba na nějaké tipy a 

triky, nebo podle čeho si se zlepšovala? 

Na tipy už nekoukám. protože to hraju čistě pro zábavu, a hlavně moji kamarádi jsou v 

bronzu, takže tam tak nějak trošku vynikám mezi nimi, jak to hraju nejdýl. Vlastně všichni 

to hrajeme spíš pro zábavu, takže se nikdo nad tím vysloveně nehrotí, jestli něco umí, nebo 

neumí. 

Jak spolu komunikujete? Využíváte in game chat nebo voláte přes něco jiného?  

Jako in game voice chat nepoužíváme vůbec. Vždycky když voláme, tak přes Discord. 

Hraješ solo hry ještě? 

Hrávala jsem furt, ale teď už jsem to dýl nehrála, ale hrála jsem. Jako ono v tu chvíli trošku 

to ztrácí tu zábavu bych řekla, no. Člověk si u toho nemá, jak pokecat nebo zavtipkovat a 

tak. 

A když jsi hrála sóla a s lidma, co si potkala ve hře, jak jste komunikovali?  

S těma jsme taky volali a zase na Discordu.  

A používáš ve hře aspoň chat?  

Vůbec, já to mutenu hned ve hře.  

Je pro tebe důležitý rank?  

No, já říkám, že ne, ale spousta lidí by asi nesouhlasila, protože vždycky, když dropnu, tak 

brečím, takže asi nějakým způsobem to pro mě podstatný bude. Jenom to asi tak 
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netryhardím, když to tak řeknu. Když už hraju rankedy nebo cokoliv, tak to hraju tak, abych 

jako chtěla, že chci vyhrát, ale není to tak, že musím vysloveně hrát na carry, abych vyhrála, 

víš. Je tam stopro nějaká kompetitivnost, já ji mám ve všech hrách a všem, co dělám, takže… 

Je podle tebe hra spíš koncipovaná jako hra pro holky pro kluky? 

Mně přijde asi unisex. Já jsem nikdy nepociťovala jako rozdíly. Třeba bych jako řekla, že 

některé ty věci tenhle a minulý rok byly udělaný trochu i pro ženský nebo pro holky, protože 

ty skiny, a tak občas dělají do takovýho jako holčičího stylu. Tak bych řekla, že se naopak 

snaží na tom teďka ještě víc máknout. Ale to je jenom jako moje domněnka. Jsou tam i 

nějaký motýlkový skiny a tak. To se prostě klukům nelíbí, a holky nad tím byly jako „ježiš, 

to je hezký.” 

Cítíš se být součástí komunity? 

Občas určitě, i tý toxický části. Snažím se teda nebýt, ale občas jsem taky vybuchla a už 

jsem měla i ban na chat. No, a jinak jako asi vzhledem k tomu, že to hraju fakt dlouho, tak 

se asi cítím částečně spojená s tou hrou a součástí komunity.  

A je něco, co by ti pomohlo se cejtit větší součástí komunity? 

To asi úplně ne. 

Máš pocit, že jsou ženy dostatečně zastoupené v MOBĚ? 

Myslím si, že nejsou. 

Proč? 

Bude to mít určitě nějaký opodstatnění, protože já jsem teda potkala nějaké slečny, co hrály, 

nebo teda i hraju s nějakými a neřekla bych, že to prostě mají v ruce, s prominutím. Jako 

jasně, je to menší procento než kluků, ale holky, co jsem potkala, nikdy nehrály nějak dobře. 

Takže bych řekla, že to musí bejt trochu i tím, že nejsou v týhle komunitě nějak zastoupený. 

A když teda ještě zůstaneme u komunity, když jsi hrála i sóla, setkala jsi se někdy s tím, 

že tě někdo třeba ponižoval, nebo ti nadával, nebo znevažoval tvoje schopnosti, protože 

jseš ženská? 

Tak já mám jméno, který není ženský, takže to nikdo nemůže poznat.  

A máš ho schválně tak, aby to nikdo nepoznal?  

Ne, to bylo čistě jenom, že jsem chtěla spojit dvě slova jako malá a sestra mi pomohla a 

vytvořily jsme prostě nějaký název, který je zrovna jako klučičí nebo mužský rod, ale bylo 

to jako náhoda. Já jsem totiž tehdy neřešila, jestli se budu jmenovat Pepík nebo prostě 

Martina a tak, takže jako jsem si prostě vymyslela nějaký svoje spojení, který nedává smysl 

v uvozovkách. A tak nějak to nemělo opodstatnění. A teď ani zpětně bych neřekla, že mám 
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potřebu si dát ženský jméno, nebo nemám k tomu ani jako důvod.  A asi nějak neřeším, jestli 

poznají, že jsem nebo nejsem ženská.  

Takže nějaký jako ty nadávky a podobně se ti vlastně vyhnuly, protože nikdo vlastně 

neví, že jsi ženská? 

Přesně tak. 

A genderové stereotypy se ti taky vyhnuly?  

Přesně, úplně stejně. Nikdy jsem nezažila. 

Sleduješ nějaký oficiální kanály LoLka, třeba web nebo sociální sítě? 

Myslím si, že sleduju oficiální stránku LoLka na Instagramu. Jinak jakoby nic spojeného s 

tím jako nesleduju podle mě. Jakože občas se ještě asi podívám na nějaký play nebo tak, ale 

to je spíš takový, že to jsou sbírky playů nebo něčeho, takže mi to občas hází Instagram sám, 

že jo.  

A sleduješ třeba fóra, esportové zápasy nebo streamery? 

Jo, to nedělám vůbec.  

Co tě motivuje k hraní? 

Asi to, že nepřemýšlím nad ničím jiným. Že v tu chvíli vypnu a zaměřuju se jenom na tu hru, 

což je jako fajn. Takže relax. A pak ta socializace. No, že se u toho pobavíme. 

A co tě naopak demotivuje, abys hrála víc? 

Je to silně neproduktivní a už to hraju fakt dlouho a říkám si, že bych měla přestat a začít 

dělat něco jinýho. 
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Příloha č. 4: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 5. 4. 2023) 

 

Kolik ti je let? 

25  

Odkud jseš? 

Z Ústí nad Orlicí. 

Jaké je tvoje nejvyšší dosažené vzdělání? 

Magisterské vysokoškolské. 

Kterou z MOBA her hraješ? 

LoLko. 

A jak dlouho hraješ? 

Třeba 5 nebo 6 let? 

Kterou pozici hraješ nejčastěji? 

Asi supporta, no. 

Jak často hraješ? 

Ty jo, mám pocit, že to je snad každej den. No, ale tak třeba pětkrát do tejdne bych řekla 

určitě. Já hraju docela dost. 

A proč jsi začala hrát právě LoLko? Proč jsi nezačala hrát nějakou jinou MOBA hru?  

Protože vlastně kamarádi hráli LoLko, takže asi kvůli tomu.  

Co tě na tom baví?  

Nejvíc se mi líbí, jak to vypadá. To je pro mě hodně důležitý u her a taky to, že to můžu hrát 

s někým. Ale hraju i sama. Určitě na tom je jako zábavné to, že to je hra, kterou můžu hrát 

prostě s kamarádama.  

A jaké hrdiny nejčastěji hraješ? Vybíráš si je podle schopnosti nebo podle vzhledu? 

Spíš jako roztomilý, ale hrála jsem třeba i Brauma. No, mně prostě jakože hodně určitě jde i 

to, jak vypadají, no. Takže hraju ty. Pak to je i o té obtížnosti. Já jsem to nehrála nijak, že 

bych se někdy naučila něco pořádně těžkého, takže hraju lehký. 

No, a pří výběru si myslím, že ten vzhled byl vždycky důležitější a pak, když byl lehkej, tak 

už to bylo jasný. Když byl těžkej, tak jsem ho pak zahodila, ale asi jsem nehrála žádný, který 

by se mi vyloženě jako nelíbily, že se mi vždycky musel nejdřív líbit. 

A jak vnímáš třeba design jako těch ženskejch avatarů? 

No, tak jako takovej aby se to líbilo těm klukům.  

Řekla bys třeba, že to je do určité míry nějaká sexualizace?  
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No, to určitě. Jako ne úplně všechny, třeba takový ty roztomilý. Ty vypadají spíš jak děti, 

nevim, Annie nebo tak. Ale jako takový ty ženský ženský těch je tam prostě hodně, no. 

Takovej dojem, aby byly vidět prsa prostě a tak. 

Snažíš se nějak jako zlepšovat a zkoušet nový věci? Koukala jsi třeba na nějaký tipy a 

triky, nebo podle čeho si se zlepšovala? 

Ale tak asi jo, jako snažila jsem se dřív. Ale mám kluka, co je do toho tak zažranej, že mi 

spoustu věcí jako poradí on, ale třeba ty buildy jsem pak zkoušela i sama, no.  

S kým hraješ? Máš nějakou svoji partu?  

Hele, s přítelem, se spolužáky nebo pak jako s partou, co má přítel jako kamarády. 

A používáte nějak in game komunikaci? Třeba ten voice chat?  

Přemýšlím, po čem nejvíc voláme. No, nejdřív jsme si myslím jeli přes Skype. Dlouho i 

Discord a teď občas jedeme i ten, co je ve hře, ale jen mezi sebou.  

Hraješ i sóla? Nebo jsi hrála vždycky jenom s partou? 

Jo, hraju i sama, no. 

A když hraješ sóla, komunikuješ nějak se spoluhráči, co neznáš? 

Hele, v podstatě jenom přes psaní, a tak to jako moc ne, protože většinou se spíš tam vztekali, 

a to jsem se snažila spíš ignorovat. Jako rage hrozný.  

A když teda tam byl rage často, setkala ses někdy s nadávkami, ponižováním nebo 

znehodnocováním tvých schopností na základě pohlaví? 

Já si myslím, že většinou asi ani nevěděli, že jsem byla holka, takže jako asi ne kvůli tomu, 

ale hodně mi to jako vadilo celkově. Bylo mi to nepříjemný. Já jsem třeba ani kvůli tomu 

nehrála pak rankedy, protože mně stačily placementy a to, co tam ty lidi vyváděj a už jsem 

to nedávala psychicky. 

Je pro tebe důležitý rank?  

Ne, to jsem prostě vzdala, na to jsem neměla jako nervy.  

A ty záměrně hráčům neříkáš svoje pohlaví? 

To jsem asi nikdy nedělala, protože to moc jako nemá cenu, asi abych to tam řešila. Jako s 

těma lidma, co hraju, tak ty mě znaj a přijde mi, že jako věděli vždycky, jako na čem jsem. 

Ale to vím, že v tý partě i jsou ty holky, který prostě hrajou jako dobře a myslím, že se k nim 

taky nikdo nechoval jinak, protože by byly holky. Ale to je tím, že se ty lidi znaj no. 

A s genderovými stereotypy ses někdy setkala při hraní? 
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Asi spíš ne, protože jsem jako cizím lidem neříkala nikdy, že jsem holka. To jsem nějak jako 

nepotřebovala jim tam psát, nebo i kdyby se náhodou ptali, tak to není úplně něco, co bych 

potřebovala zdůrazňovat. 

Máš pocit, že LoLko je spíš holčičí nebo klučičí hra? 

Já bych možná ani neřekla, že je dělaná víc pro kluky. Určitě není dělaná pro holky jako, ale 

tak to je logický, když cílová skupina nejsou holky. Řekla bych, že je docela unisex vlastně. 

Ty holky si tam jako najdou to svoje. Prostě jsou postavy, který jsou cílené pro kluky a jsou 

zas postavy, který jsou cílený pro holky.  

Sleduješ nějaké oficiální kanály hry jako třeba web nebo sociální sítě? 

Jo, asi jo, no. Hlavně asi kvůli updatům. 

A sleduješ nějaké streamery, fóra nebo e-sportové zápasy?  

Hele, jo. Přítel furt kouká, takže to se na profesionální hry mrknu s ním. Koukáme teda na 

Twitchi hlavně a když něco běží, tak na YouTube. Ještě přemýšlím. Jo, když je nějaký 

zajímavý story nebo něco o nějakym šampionovi nebo tak, tak to si přečtu. Třeba teďko jak 

byl Arcane, tak dost.  

Cítíš se být součástí komunity? 

No, asi jo. Ale furt vlastně mi přijde, že ten tým zatěžuju spíš. Jako jak mi to tolik nejde 

prostě. Pak ještě když vlastně zavedli to, že člověk může jakoby ohodnotit někde ty hráče, 

dát jim nějaký ty body nebo co to je, prostě na konci hry, tak to se mi docela líbilo. Přijde 

mi to takový pěkný, že jako fakt člověk má pocit, že jako teda má cenu se snažit pro ty 

ostatní. I když jsem je ani neznala. 

A máš pocit, že jsou ženy dostatečně zastoupené v MOBĚ? 

Teď už si myslím, že to je určitě lepší, než to bylo. Dřív jsem neznala skoro nikoho, asi 

jenom Shocks, která to tak akorát teďka moderuje. Ale teďka si myslím, že těch holek je tam 

určitě víc. Jako furt to nebude určitě jako 50 na 50, ale myslím si, že se to jako určitě 

vylepšuje ten poměr. 

Co by ti pomohlo se cítit lépe v komunitě?  

Jo, to je těžká otázka, ty jo. Protože mi přijde, že obecně jako jde hlavně o to nastavení, který 

si myslím, že se teď trošku mění. Jo, že už to není jenom o tom, že ty holky jsou všechny 

špatný. Myslím, že se to trošku teďka mění tím, že jako už prostě samozřejmě i těch 

streamerek a všeho je hodně. Taky si myslím, že lidi přestávaj bejt tak jako hnusný, no. Což 

si myslím, že je ten největší problém. A když se vezme třeba Worlds, tak najednou je tam 

holek víc. Už tam není jenom jedna moderátorka, ale je jich tam víc. Pomáhá i to, že člověk 
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vidí ty ostatní tam. Když tam vidím ty holky, tak si říkám, že jo, tak to bych zas mohla 

pokračovat a zlepšovat se, protože prostě tyhlety to zvládají. Tak to určitě není tak hrozný. 

Co tě motivuje k hraní? 

Ty kamarádi a přítel, takže jako socializace celkově. 

A co tě naopak demotivuje? 

Že všichni nadávaj. Že to úplně nesnášej, když je někdo jako horší prostě. A jako to, že se 

snažej být všichni hrozně kompetitivní, takže jakmile je někdo jako špatnej, tak už se to 

zvrhne tady v tu agresivitu. To už není jako zábava, to už se u toho vztekám.  
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Příloha č. 5: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 6. 4. 2023) 

 

Kolik ti je let? 

24 

Odkud pocházíš? 

Z Budějovic. 

Jaké je tvoje nejvyšší dosažené vzdělání? 

Tak zatím gympl. 

Kterou z MOBA her hraješ? 

LoLko. 

Jak dlouho ji hraješ? 

No, tak začla jsem třeba ve 14, takže třeba 10 let, no. 

A co hraješ nejčastěji za roli? 

Nepřekvapivě supporta. 

Jak často hraješ LoLko? 

Když jsem začla, tak to bylo tak každej den. Pak jsem měla asi rok pauzu. A pak jsem začla 

zase s přítelem, a to bylo hlavně o víkendu a když byl volnej den. Při koroně denně. Takže 

tak ob den. 

A proč hraješ právě LoLko? Proč nehraješ nějakou jinou MOBA hru?  

Hele, já jsem to nikdy nehrála sama. Vždycky jsem to hrála s někým, takže s těma klukama, 

se kterýma já se bavím, jsem hrála LoLko, takže asi kvůli tomu. Takže jako nějaká 

socializace. Já jsem to začla hrát poprvý se svým klukem, kterej mi jako řekl „já, tě to 

naučím” a, no, od tý doby jsme to hráli.  

Co tě baví na LoLku a co tě na něm nebaví? 

Nebaví mě to, že ty lidi, co tam jsou, to berou strašně vážně a jsou strašně jako zlí na lidi, 

který to kazí a který se to třeba teprve jako učí. Tam to vidíš ty levely jako. Takže když máš 

prostě 15 level, tak ten člověk nemůže bejt dobrej, že jo, logicky. A tyhle jsou stejně prostě 

hnusní. A to mi vždycky strašně vadí a nejhorší je, že jsou vždycky třeba hnusný třeba časem. 

Ještě jak mám jako nick „[křestní jméno respondentky] chobotnic”, takže prostě moje jméno, 

že jo, tak mi všichni říkají „běž do kuchyně a nekaž to tady prostě” a tak. Fakt úplně 

odporný,  

Takže na tebe vlastně útočí nějakými genderovými stereotypy? 

Jo jo, bohužel jo, no.  
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A setkala ses někdy třeba i s nadávkami, ponižováním nebo znehodnocováním tvých 

schopností na základě pohlaví?  

No jakoby ty kluci, který mě neznali, tak jo no. My jsme občas doplňovali ten tým, že jo, 

abychom hráli aspoň v pěti. Tak ty byli fakt zlí, no. Prostě jako že jsme úplní idioti, že to 

neumíme a že máme přestat dejchat vzduch. Tak jako úplně fakt jako krutý docela.  

Díky tomu nicku vlastně hráči vědí tvoje pohlaví, co? 

No, většinou to poznaj, no. Jako já se taky můžu přejmenovat na nějaký klučičí jméno, že 

jo? Tak pak by mi teda neříkali „běž do kuchyně”, ale říkali by něco jinýho. Ale když to 

nepoznaj, tak jim to necpu. Do chatu jim třeba posílám srdíčka, když mi posílaj něco 

hnusnýho. 

Takže aktivně odpovídáš do chatu?  

No, jen ty srdíčka, no. Protože já třeba se soustředím na tu hru, a ještě jako stíhat odepisovat, 

a ještě v angličtině, to vůbec. To vždycky pošlu srdíčko, že jako o tom vím, co mi píšou a že 

si vážím jejich názorů prostě.  

A jaké hrdiny hraješ nejčastěji? Vybíráš si je podle schopnosti nebo podle vzhledu? 

Hele, třeba Jinxu jsem si vybrala, protože se mi líbila v tom seriálu. Tak tu jsem občas hrála. 

To mi občas dovolili hrát, ale protože jsem to hrála blbě, tak to byl vždycky support. I Shaka 

jsem hrála jako supporta, ten je taky dobrej, no. Já jsem začla s Blitzem, ten mě baví, protože 

ráda chytám ty lidi. No, a hlavně já to trollím i tomu svýmu týmu občas, páč mě to fakt jako 

baví, když nás pak hraje třeba 10, tak mě strašně baví vyžírat ty killy tou rukou. Já jsem se 

snažila naučit co nejvíc těch supportů.  

Takže vybíráš jenom podle schopností nebo i podle toho vzhledu? 

Asi podle obojího. I podle toho, jestli to je support nebo ne.  

Jak vnímáš design ženských avatarů? 

No, jako jsou moc hezký. Mají hezký velký kozy, málo oblečení. Já si myslím, že těm 

klukům se to líbí hodně, no. Ale hele, mají víc oblečení než nějaký dnešní třináctky, takže 

furt snesitelný za mě. 

Takže vnímáš nějakou sexualizaci těch postav? 

Jako jo. No, tak jako mají takovou tu ideální figuru á la Barbie, že jo. Velký kozy, velká 

prdel, vosí pas. Na druhou stranu si myslím, že to k tomu patří. Tak jako ono, když prostě 

seš hrdinka a zabíjíš lidi, tak nebudeš mít 1000 kilo, že jo. Ale jako chápu, že je to spíš 

zaměřený na ty kluky, a že prostě když jim koukají kozy, tak je to prostě dobrý pro ně. 

Takže máš pocit, že je LoLko víc klučičí hra než holčičí? 
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No, to rozhodně. Jako celkově, kdo jako v dnešní době z holek hraje LoLko nebo obecně 

tadyty hry. Moc jich není, že jo. Ale zároveň teďko jako musím říct, že v posledních 5 letech 

se to jako lepší. V poslední době už tam přidávali nějaký, co mají brnění a tak.  

A máš pocit, že jsou ženy dostatečně zastoupené v MOBĚ? 

Hele, já jsem vlastně asi neviděla holku, co by to dělala profesionálně, jako trenérku, hráčku 

nebo tak. Jako když bejvalej koukal na streamy, tak tam prostě žádná holka nebyla. Ale já 

mám takovej dojem, že ani jako ty kluci by se na to nedívali. Že streamerka by možná byla 

spíš jako populární u holek, když už teda, ale nemyslím si, že jako kluci by se na to takhle 

jako dívali. Jako logicky, protože bys k ní vzhlížela v těch 14 a říkala si, kam bys to mohla 

dotáhnout.  

A ty máš nějakou partu, se kterou hraješ?  

Hele, kamarády z Budějic vlastně. A občas jsme sháněli nějaký kamarády, když jako chyběl 

někdo desátý třeba, ale to taky bylo spíš jako ze školy jako z gymplu. 

A používáte při hraní nějak in game komunikaci? Třeba ten voice chat?  

My si voláme vždycky přes Discord. To mě u toho baví nejvíc, že je u toho vždycky strašná 

sranda. Teda, občas jsme vlastně zkoušeli i ten voice chat na tom LoLku, ale spíš vždycky 

ten Discord. 

Hrála jsi někdy sóla? 

Ne, nikdy vůbec.  

A proč ne? 

Nevím, mě to jako nebaví samotnou. Mě to vždycky baví prostě hrát s někým. Si u toho jako 

povídáš, máš nějakou jako motivaci k tomu ho supportit. A víš, že aspoň ty kluci třeba v tom 

chatu se mě jako občas zastali a poslali ty další týpky třeba do háje. Ale bejt tam sama, tak 

se asi rozbrečím. 

Je pro tebe důležitý rank?  

Ne, vůbec. Mě to prostě nejvíc baví, když je u toho sranda. Že prostě s někým trávíš ten čas 

přes to.  

Snažíš se nějak jako zlepšovat a zkoušet nový věci? Koukala si třeba na nějaký tipy a 

triky, nebo podle čeho si se zlepšovala? 

Jako zkoušela jsem nový hrdiny, protože jsem většinou hrála to samý dokola deset let. No, 

a tak zlepšovat. Ono jako zlepšuješ se sám od sebe tím, že to hraješ pořád dokola, že jo? Já 

tomu moc nerozumím, takže mi museli řikat kluci, co mám stavět. A když jsem měla něco 

naučenýho, tak jsem to jela furt dokola.  
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Sleduješ nějaký jako oficiální kanály LoLka, třeba web nebo sociální sítě? 

Vůbec, hele.  

A sleduješ třeba fóra, streamery nebo e-sport zápasy? 

No, bývalý přítel to sledoval všude možně, že jo. Tak jako přes něho spíš občas. Ale teď už 

vůbec. 

Cítíš se být součástí té hráčské komunity? 

Ne, já jsem se cítila spíš součástí tý svojí party než tý komunity. 

Co by ti pomohlo se cítit lépe v komunitě?  

No, jako kdyby všichni byli víc týmový a nebrali to tak vážně a nestříleli tam ty nadávky, 

který tam občas střílí. Takže kdyby to bylo míň toxic asi celkově. Myslím si, že pak by to 

bylo jako pro všechny mnohem příjemnější. Jako bejt mi 13 a začínat dneska, takže tě to 

akorát podle mě odradí od tý hry, když se to chceš naučit jako sám. 

Co tě motivuje hrát?  

Asi ta parta a aby byl doma klid s bejvalym. 

A co tě demotivovalo? 

Ta komunita a ty nadávky. Když jsem to měla hrát s míň lidma a museli jsme bejt o to víc 

doplněný těma ostatníma, tak to mě štvalo. No, takže ideální prostě stav bylo, že jsme šli v 

10. To pak se na to člověk i těšil. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



22 

Příloha č. 6: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 6. 4. 2023) 

 

Kolik ti je let? 

21 

A odkud pocházíš? 

Z Prahy. 

Jaké je tvoje nejvyšší dosažené vzdělání? 

Zatím střední škola. 

Kterou z MOBA her hraješ? 

Zkušenosti mám se všema třema, ale jako jedinou, kterou hraju nějak jako regulérně, je to 

LoLko.  

Co hraješ nejčastěji za roli? 

Jo, supporta a carry.  

Jak dlouho hraješ LoLko? 

Tak to už bude dobrejch 10 let.  

Jak často hraješ? 

No, teď momentálně vzhledem k tomu, že píšu bakalářku, tak skoro vůbec. Ale co se jako 

týče normálního stavu, tak denně, maximálně obden. 

Když jsi zkoušela všechny tři ty hry, proč jsi zůstala zrovna u toho LoLka? 

No, tak já jsem hrála Dotu. Jedinej důvod, proč já jsem vlastně hrála Dotu bylo, protože to 

hráli moji kamarádi, ale jako nebavilo mě to nikdy. Čistě jako na základě jako herního 

designu. A u LoLka jsem vlastně zůstala, protože jsem to hrála nejdýl, začala jsem s tím jako 

první a mám tam nejvíc jako lidí, co to hrajou se mnou. To je vlastně všechno.  

V čem je podle tebe LoLko lepší než Dota a HotSko? 

Dota, musím říct, byla velmi komplikovaná. Než se do toho člověk nějak dostal na nějaký 

úrovni, trvalo to strašně dlouho, proto jsem neměla jako tu motivaci se do toho dostat. LoLko 

je takový, že jako člověk do toho skočí a je to super. A pak se prostě učí dál už s tím, že 

aspoň do určité míry chápe ty základy hry. Takže začínat v Dotě bylo mnohem 

komplikovanější. A HotSko naopak to mělo až moc jednoduchý, protože se pak člověk cejtil, 

že vlastně tam jsou osekaný naprosto všechny komplexní věci, že to byl už moc velkej 

základ. V tomhle je LoLko takovej kompromis mi přišlo. 

Co tě na LoLku baví nebo naopak nebaví? 
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Asi nejvíc mě na tom prostě baví, že tam hraju s někým, jako s kamarádama. Voláme si při 

tom a tak. Jako hrát to sama se přiznám, že už mě taky docela omrzelo. Spíš jako pro 

společenství. Protože to není jako hra, na kterou se intenzivně musíš soustředit, že jo. Je tam 

prostě čas na konverzaci a tyhlety věci během toho, což je super. 

A co tě na tom nebaví? 

No, asi nejvíc mě tam nebaví ta komunita. Ta je tragická. Asi taky to, že spoustakrát se prostě 

stane, že ty hry jsou jako prohraný, a ne tvojí chybou, takže pak jako tam jseš 40 minut 

uvězněná a nemůžeš nijak ovlivnit tu hru. To je jako další frustrující věc. 

Takže na tebe vlastně útočí nějakými genderovými stereotypy?  

Jo, jo, to je takový jako docela normální. 

A vzpomeneš si třeba na něco, co ti píšou nebo říkají? 

No, tak víš co, ty nadávky tam jsou jako takový normální. Jakmile se dozvěděj, že jsem 

holka, tak pak je to buďto ty stereotypy typu „proč hraješ, běž do kuchyně” a tyhlencty věci. 

A setkala ses někdy třeba i s nadávkami, ponižováním nebo znehodnocováním tvých 

schopností na základě pohlaví? 

No, jasně. Když už je to hodně jako blbý, tak už tam jsou takový ty fakt nechutný jako 

misogynní věci. Víš co, takový to „znásilním tě”, „běž se zabít”, „ty vůbec tady nemáš co 

dělat”. Jako tyhlencty brutální. 

Říkáš hráčům svoje pohlaví, nebo ne?  

Dřív jsem to říkala, když se někdo zeptal, jako víš co. Ale teď už o tom mlčím.  

Podle čeho si vybíráš hrdiny nejčastěji – podle vzhledu nebo schopností nebo něčeho 

jiného? 

Myslím si, že to bude kombinace vzhledu i schopností. Je to takový, že pokud se mi nějaký 

jako hrdina nelíbí po estetice, tak ho do určité míry jako budu mít tendenci nehrát, ale 

zároveň, pokud se mi hodně líbí ty schopnosti, estetika je pak ta vedlejší věc. 

Jak vnímáš design ženských avatarů? 

Jako když se to vezme jako celkově, tak samo o sobě je to zvláštní. Když vezmu jenom ty 

ženský charaktery, tak je těžký najít jako nějakýho ženskýho hrdinu, kterej je oblečenej. A 

pak, když se to ještě srovná s těma jako mužskýma, tak je to ještě o to horší, protože tam 

jako není sexualizace skoro jako žádná, až jako na pár výjimek. Oproti tomu jako naopak 

neexistuje prostě téměř jako ženský hrdina, kterej by nebyl sexualizovanej. V tomhle mi 

přijde ta Dota lepší, že tam to není tak strašný.  
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Snažíš se nějak jako zlepšovat a zkoušet nový věci? Koukáš třeba na nějaký tipy a triky, 

nebo podle čeho se zlepšuješ? 

Ty jo, vůbec. To už jsem vzdala. Jako vzhledem k tomu, že to hraju 10 let a furt jsem v tom 

takhle mizerná, tak jsem si řekla, že už to nemá cenu. Po 10 letech už jsem se dostala do 

komfortu. Hele, můžu bejt špatná, viď, ale pokud mě to baví, tak proč ne? 

Hraješ s nějakou partou? S kým? 

Jo, jo, s kamarádama. Teď teda spíš hraju s jednou kamarádkou, kterou jsem poznala přes 

LoLko.  

A používáte in game komunikaci nebo něco externího?  

Discord používáme, nebo pokud má někdo horší počítač, tak jakoby ten in game voice chat. 

A když máte v týmu někoho jiného, koho neznáte, jak s ním komunikujete? 

No, asi záleží jako na počítači. Úplně záleží na týmu. Víš co, když se tam najdou jako fajn 

lidi, tak si s nima jako skrze ten in game chat klidně jako píšeme, ale většinou se tam jako 

fajn lidi nenajdou. 

Hraješ sólo hry?  

Hele, vůbec. 

A proč ne?  

Mě to samotnou jako nějak nebaví. Podle mě už jak to hraju dlouho, tak mě to asi začíná 

jako omrzovat docela. 

Je pro tebe důležitý ranking? 

Ne, vůbec ne. Jako bylo pár sezón, kdy jsem se jako občas snažila, ale vždycky po 10 hrách 

mě to přešlo. V tomhle hrozně nejsem kompetitivní člověk. 

Je podle tebe LoLko holčičí nebo klučičí hra? 

No, teda vzhledem k tý disproporci jako sexualizace ženských a mužských postav. 

Vzhledem k tý komunitě. No, prostě vzhledem k těmhle dvoum věcem, tak je za mě klučičí, 

ale ne jako z důvodu, že je tak designovaná, ale spíš z důvodu, jak to pojala ta komunita.  

A je to pro tebe problém? 

Jo, jo, já si myslím, že jako pro mě to problém je. To bude asi univerzální mezi holkama. 

Samozřejmě všechny bychom se cítily jako daleko líp, kdyby nám ta komunita jako neřekla, 

že nás chtěj znásilnit po tom, co se dozví, že jsme ženy.  

Cítíš se součástí herní komunity?  

Ne, to vůbec. Snažím se nezapojovat. 

Co by ti mohlo pomoct, aby ses v komunitě cítila lépe?  
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Hele, asi změna toho toxickýho prostředí. A nějaká designová změna by tam mohla bejt, co 

se týče jako hrdin. Když koukám prostě na ten design, tak že by to byl úplně jako zdravej 

pohled na ženský a jejich postavu, to jako není. 

Máš pocit, že jsou ženy v MOBĚ dostatečně zastoupené?  

Ty jo, vůbec. Profesionální hráčky, trenérky a streamerky snad vůbec neexistujou v LoLku, 

ne? 

Sleduješ nějaké oficiální kanály LoLka, třeba web nebo sociální sítě? 

Ne, vůbec. To mě nezajímá. 

A streamery, e-sportové zápasy a fóra? 

Jo, to jo, to normálně sleduju ty turnaje na Twitchi. 

Co tě motivuje hrát? 

Co mě motivuje hrát… No, vlastně jenom to, že mě to baví. To je jako ta jediná věc, proč 

vlastně tohleto přežiju. Protože ta hra samotná, osekaná o všechny ty negativa, mě furt baví.  

A co tě naopak demotivuje? 

Když pomineme tu bakalářku, tak častokrát je tam právě problém té komunity. Když se 

člověk někde necejtí vítanej, tak se mu tam nečekaně moc nechce vracet. To je asi nějak za 

mě primární. Jako nebejt tý toxický komunity, tak by tam nebylo moc důvodů, co by mě 

demotivovalo.  
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Příloha č. 7: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 4. 4. 2023) 

 

Kolik je ti let? 

34 

Odkud pocházíš? 

Z Chomutova. 

Jaké je tvoje nejvyšší dosažené vzdělání? 

Magisterský titul. 

A kterou z MOBA her hraješ?  

Začínala jsem na Dotě jedničce, hodně rekreačně. Pak jsme hráli LoLko a vlastně teď hraju 

HotSko.  

Jak dlouho hraješ MOBA hry?  

No, když vezmu, že teda Dotu jsme hráli v prváku na vejšce, a to mi bylo 19 nebo 20, tak 

třeba těch 14 let to už bude. A HotSko hraju, co je venku. A to už bude takovejch 6 let, no.  

A jak často hraješ? 

Co máme děti tak hodně málo. To hrajeme třeba jednou nebo dvakrát do měsíce. Dřív to ale 

bylo fakt denně.  

A co za roli hraješ nejčastěji – supporta, jungle, carry…?   

Asi nepřekvapivě supporta. A občas i carryčko, ale jako jen na dálku, takže buď mága nebo 

nějakýho prostě střelce. V LoLku to byla hodně Kayle, prostě long nebo hlavně supporti. Já 

mám pocit ale, že tohle je všude stejný a bude to souviset s tím, že jsou holky sociálně 

založený a máme ten ochranitelskej komplex. 

Proč hraješ zrovna HotS? V čem je to podle tebe lepší nebo jiný, než to LoLko nebo 

DotA?  

Protože v té době to bylo vlastně úplně něco jinýho. Jakmile vyšlo LoLko, tak nám to přišlo, 

že to je jako jednodušší Dota, že tam nemusíš jakoby zabíjet ty své creepy, bylo to rychlejší 

a něco novýho, takže jsme přešli na LoLko. No, a na HotSko jsme přešli z úplně toho 

stejnýho důvodu. Zase je to jednodušší, je tam trošku jinej styl té hry. Je tam víc jako ten 

team play, jak jsou různý na mapě prostě. A hlavně, co pro mě bylo důležité, že v LoLku 

bylo strašně toxický prostředí, tam se prostě nadávalo furt. Mně vadilo, když si někdo 

fauloval, nakrmil se a potom prostě vůbec nehrál jako v týmu, že jo. A takovýhle věci. Což 

v HotSku je to eliminovaný tím, že máš prostě level celého týmu. 
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Když se bavíme o tý toxicitě, setkala ses někdy třeba i s nadávkami, ponižováním nebo 

znehodnocováním tvých schopností na základě pohlaví? 

Já jsem tam nikdy moc neříkala věci, ale s čím jsem se setkala, tak byly takový kecy jako 

„hraješ jako holka” nebo „moje holka by hrála líp než ty”, prostě takovýhle věci. Úplně na 

to, že jsem holka ne, ale spíš jako takový ty genderové stereotypy. Já jsem takový 

nekonfliktní člověk a těmhle těm situacím se snažím jako dost vyhýbat. Takže když někdo 

začal prostě spamovat, tak já si ho prostě dám do ignoru, reportnu ho a nazdar.  

Říkáš lidem svoje pohlaví, nebo ne?  

Výjimečně. My jsme hráli vždycky jako v partě, že jsme měli fakt párty. Občas jsme byli ve 

třech a hledali jsme dva spoluhráče, prostě do pětky, ale to v tom LoLku hlavně. A HotSko, 

tak to hrajem víceméně skoro výhradně v pěti. To máme prostě stálou partu, se kterou 

hrajeme, takže tam to nemusím ani říkat. A protihráči to nějak moc neřešili nikdy. 

Podle čeho si vybíráš jako hrdiny? Podle schopností nebo podle vzhledu? 

Určitě podle schopností a vzhled má taky trochu vliv, jakože na první pohled. Ale většinou 

finální rozhodnutí padne podle schopnosti.  

Jak vnímáš design ženských avatarů? 

Jsou vidět kozy a prdele. Prostě mě to štve. Jakoby vadí mi to, ještě když vlastně kluci na to 

mají třeba občas poznámky. Jakože „podívejte se, jakej mám dobrej zadek”. Tak si říkám, 

kolik nám je prostě. Když vybíráš tým, tak máš náhled na postavy všech, že jo, takže tam 

prostě stojí těch 5 postaviček. A kluci, když si vezmou nějakou, co má šatečky, dlouhý nohy, 

podpatky, výstřihy, tak se tam točej a říkají: „Dívejte, jaký mám pěkný nohy! Dívejte, jaký 

mám pěkný prsa!”, a podobný. Jo, vždycky z legrace, ale stejně. 

Snažíš se nějak jako zlepšovat a zkoušet nový věci? Koukáš třeba na nějaký tipy a triky, 

nebo podle čeho se zlepšuješ? 

No, dřív jsem koukala, když měla třeba vyjít nová postava, protože my to hrajeme s 

manželem, nebo jakoby oba hrajeme prostě. Takže on je takovej víc do toho zažranej, že 

když něco mělo vyjít, třeba, tak si to jako nastudoval a pak mi to ukazoval, takže dřív jo. 

Teďka si maximálně najedu prostě talenty a co mám na kterýho hrdinu klikat nebo komba, 

když mám chuť se učit novou postavu, což je výjimečně, no. A u HotSka na to teď kašlou, 

takže vlastně není důvod něco zkoušet. 

Hraješ s partou? Kdo to je?  

Jo, s manželem a s jeho kamarádama. 

A používáte in game komunikaci nebo něco externího? 
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Používali jsme in game voice chat, ale to nám blblo dost. Takže radši voláme přes Discord. 

Ale když má někdo problém s počítačem nebo ho nemá nainstalovanej, tak ten in game 

používáme furt.  

Hraješ sólo hry? 

Dřív jsem hrávala, teď s dětma a tím, že máme partu, už vůbec. 

A řešíš třeba ranking? 

Nějak ne. Teďka hrajem fakt jako rekreačně, ale ještě třeba před dvěma rokama, tak jsme se 

v tý trojce snažili nějak. Ono se musí odehrát těch 10 her, který jsou potřeba, na to se jako 

umístit, ale mě to vždycky nějak nebavilo. Já jsem nikdy nebyla v tomhle nějak soutěživá, 

že bych jako potřebovala se posouvat. A paradoxně třeba v LoLku, když jsem hrála sóla, tak 

jsem měla jakoby vyšší ranking než kluci, který to tryhardili. Ale myslím si, že to bylo hlavně 

tím, že oni se vždycky naštvali, začli flamovat a já jsem byla takovej ten hráč, se kterým 

chceš hrát, co se ti omluví i za chybu. 

Je podle tebe HotSko spíš holčičí nebo klučičí hra? 

Ty jo, nad tím jsem nikdy nepřemejšlela. To se mi těžko určuje. Jako rozhodně ty ženský 

postavy jsou víc sexualizovaný. Na druhou stranu, spousta dalších chlapskejch postav taky. 

Jako holce se mi na ně dobře kouká. Ale asi je to spíš pro kluky, no. Na první dobrou, je to 

do modra, hraje tam hudba spíš pro chlapy, třeba rock. A asi to bylo dělaný hlavně pro kluky.  

Sleduješ nějaké oficiální kanály hry jako třeba web nebo sociální sítě? 

My jsme to HotSko vždycky měli spíš jako takový doplněk. My jsme hráli hlavně WoWko 

a Diablo. A teď nám to zůstalo, protože to je časově nejmíň náročný, ale nesledovala jsem 

asi nikdy nic. 

A nějaké streamery, e-sportové turnaje nebo fóra sleduješ?  

Vůbec fakt. Není na to čas.  

Cítíš se součástí té komunity? 

Ani vlastně ne.  

A co by ti mohlo pomoct se v ní cítit lépe? 

Ty jo, nevím. Asi o to ani nestojím. 

Máš pocit, že jsou holky dostatečně zastoupené jako v MOBA světě? 

Ty jo, nemám asi úplně přehled úplně. Ale tím, že znám nějaké hráče kluky a žádný ženský, 

tak bych řekla, že ne. Zase asi věřím tomu, že ty holky spíš budou streamovat víc než ty 

kluci, že to je pro ně taky atraktivnější. No nevím, asi ale na první dobrou bych řekla, že ne, 

ale nedokážu úplně odpovědět objektivně. 
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Co tě motivuje hrát? 

Zábava a ta socializace. Že se prostě potkám s těma lidma, i když jenom online, a i když 

jenom jako přes hlasovou komunikaci, tak se potkáme s těma našima kamarádama a 

zahrajeme si. A jako baví nás to, nehrotíme to. Takže je to takovej způsob setkávání. A ta 

hra mě baví. 

Co tě odrazuje od častějšího hraní? 

No, já bych byla schopná hrát furt, ale prostě mám povinnosti. Prostě věci jako práce, děti a 

tak. A když se máme potkat v 5 lidech, tak je těžký to trošku sladit. 
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Příloha č. 8: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 3. 4. 2023) 

 

Kolik ti je let? 

26 

Odkud pocházíš? 

Z Prahy. 

A jaké je tvoje nejvyšší dosažené vzdělání? 

Magistr. 

A kterou z MOBA her hraješ?  

LoLko. Zkoušela jsem i HotSko, ale moc mě to nebavilo. To jsem přešla zase zpátky k 

LoLku, protože tam nebyla taková komunita těch lidí, co jsem znala, protože třeba LoLko 

hraje většina z mých přátel. 

Jak dlouho hraješ LoLko? 

Už to bude třeba 9 let. 

A co hraješ nejčastěji za roli?  

Klasika support. Začínala jsem ale na midu jako carry, a pak jsem prostě začala hrát s 

kámošema s klukama, který byly prostě vyšší ranky než já, takže mi automaticky prostě 

šoupli supporta a nějak už to zůstalo, že supportim. 

Jak často hraješ? 

Dřív jsem hrála víc, ale od tý doby, co pracuju, tak už je to míň mnohem. LoLko si zahraju 

s kamarádama dvakrát nebo třikrát týdně. Občas hraju v LoLku i jiný módy, protože jsou 

rychlejší a můžu si u toho dát večeři. Ale dřív jsem u toho seděla hrozně moc. 

Proč jsi začala hrát zrovna LoLko? V čem ti přijde jiné nebo lepší? 

Čistě jenom jako sociální věc, že vlastně mě to bavilo hrát s kamarádama, hlavně na střední. 

Jsme měli takovou partu, chodili jsme třeba do takový tý herny, kam jakoby jdeš kamarády 

a hráli tam LoLko. A přijde mi to i graficky jakoby nejhezčí. 

Takže pro tebe je důležitý, jak ta hra vypadá? 

No, mám ráda takovou jako příjemnou grafiku a přijde mi, že to mají hezky udělaný, jako 

pro ty uživatele, že třeba máš k tomu i nějaký jako ty akce. Máš tam ty nový skiny furt a 

přijde mi, že je takový jako nejvíc viděný a nejvíc jako asi v mainstreamový. Že to nejvíc 

lidí hraje. 

Co tě na LoLku baví, nebo naopak nebaví? 
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Mě nebaví některá ta komunita a toxicita. A nejvíc mě na tom baví, že vlastně si můžu hrát 

nějak s kámošema, že je to sranda a tak. 

Tys zmínila tu toxicitu. Setkala ses někdy třeba i s nadávkami, ponižováním nebo 

znehodnocováním tvých schopností na základě pohlaví? 

Není to jako přímo o tom, že to dělaj jako mně, ale třeba ty lidi, že si tam navzájem jako 

nadávaj. Nebo že prostě některý lidi, to berou až tak moc soutěživě, že prostě to hrozně 

vyhrotí. Takže to je prostě cancer. 

Co za hrdiny nejčastěji hraješ? Vybíráš si je spíš podle schopností nebo vzhledu? 

Spíš jako podle schopností. Já jsem začínala na jinejch hrách, kde jsem většinou byla jako 

ten healer, takový ty RPG a tak. Že vlastně jsem byla ta postava, co když ostatní bojujou, 

tak se je snažím udržet naživu. Tak to jsem měla vždycky nejradši. Takže spíš jako volím ty 

supporty a mnohem víc než jako tanky, tak mám radši mágy. Takže třeba Morgana na midu. 

Takže vlastně jakejkoliv další support, co se dokáže shieldovat, healovat a tak. 

Jak vnímáš design ženských avatarů? 

No, prostě hubený s velkejma ceckama. Ale jakože myslím, že teďka se to zlepšuje, že třeba, 

když tam přidali nějaký, tak měly třeba i jinou barvu pleti a nebyly nutně fakt typicky hezká 

holka. Ale že to udělali, že byly silnější třeba ty bojovnice. Přišlo mi to jako super, že mám 

jako ráda v tom, že se to teďka zlepšuje. Že dřív to bylo prostě hrozně jako mainstreamový, 

takže je fajn, že je tam nějaká diverzita teďka. Dřív to byly vždycky prsatý holky vysoký. 

A přijdou ti ty ženské postavy sexualizované?  

Jo, je tam takovej ten rádoby dokonalej body image. U těch mužskej postav, tak tam byli 

vlastně jako i nějaký menší a pak tam byly hodně jako tlustý, orkové, prostě všechno možný. 

Kdežto prostě u těch jako holčičích, tak tam to nebylo tak pestrý. A teď už je to mnohem 

pestřejší, takže palec nahoru. 

Snažíš se zlepšovat a zkoušet nové věci?  

Jo, určitě jo. Našla jsem si toho už docela dost a většinou se stejně vracím jako k těm mým 

oblíbeným postavám, který už jako mám docela vylepšený. Ale když přijde něco novýho 

nebo se prostě něco změní, tak určitě se snažím jako koukat, zlepšit to. Nebo se bavím s 

kamarádama a oni mi řeknou: „hele, tohle je lepší, tak postav tohle”. A teď jak tam 

implementovali to, jak ti to doporučuje, co máš kupovat v tý hře i podle situace, tak mi to 

přijde, že už to nenutí lidi hledat si ty věc a zlepšovat se. Dřív to fakt člověk musel vědět. 

Je pro tebe tady důležitej ranking?  

Jako dřív byl, teď už mi to je fakt jedno. Už jsem na to stejně stará, ale jako dřív určitě jo. 
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A hraješ i sólo hry?  

Dřív jsem hrála i sóla, ale teď už hraju jenom s kámošema.  

Takže máš nějakou partu, se kterou hraješ?  

Jo jo, vlastně fakt hraju jenom s nima, že u toho i pokecáme a tak. 

Využíváš při hraní nějakou in game komunikaci? 

Hele, my si s kamarádama voláme hlavně přes Discord. Ten klasickej chat a voice chat 

záleží. Protože třeba když hraju s lidma, tak si mě třeba přidají do hry a chtěj si zahrát spolu 

a pokecat. Často jsou to cizinci. Často pak zjistěj, že jsem holka, takže je to takový, jakože 

divný, protože většinou očekávají, že jsem kluk. No a většinou si s nima radši jako píšu, ale 

zase když spolu hrajeme na botu, tak je to důležitý mít nějakou komunikaci, protože to 

hrozně šetří čas.  

Když říkáš, že pak zjistí, že jsi holka, říkáš hráčům svoje pohlaví, nebo ne?  

Já jim to neříkám vůbec. Jakože já se o těhle věcech nebavím, vůbec to neřeším. Buď hraješ 

dobře nebo hraješ špatně prostě.  

Takže na tebe vlastně útočí nějakými genderovými stereotypy?  

Hej, fakt vždycky. Prostě „pošli instáč”, „send nudes” nebo „jdi do kuchyně radši”. Úplná 

klasika. Tam někdo zjistí, že jseš holka a hned chtěj fotky a že tě potahaj za nudes a tak. To 

hrajou pubertální hovada prostě, co si myslí, že jsou cool. 

A znevažují i třeba tvůj skill ve hře?  

No jasně. Když viděj ten rank, tak hned „hmm, tě někdo musel potahat” a já si to přitom 

nahrála sama, víš co. I z toho důvodu jsem občas hrála sama. Že si chceš dokázat, že to umíš 

i sama, a ne jenom s klukama. Strašně to nemám ráda, když ti řeknou, že na holku dobrý, že 

holky takhle vysoko nejsou.  

Přijde ti, že je LoLko spíš holčičí nebo klučičí hra?  

Dřív mi přijde, že cílila na kluky hlavně. Teď mi přijde, že cílí na obojí. Třeba ty skiny, tak 

jako pardon, ale Star Guardian a takový ty je hrozně kawaii uwu skiny, jakej kluk by si je 

sakra kupoval. Ty to maximálně kupujou těm holkám. Ale jakože si to tam spousta holek 

kupuje, protože vím, že holkám záleží třeba víc na tom skinu a na tom vzhledu. I když 

některým klukům asi jako taky, ale cílej to podle mě teďka na obojí.  Ono to zase hraje 

docela dost holek, co vím. 

Cítíš se součástí komunity?  
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Upřímně, vlastně docela jo. Teď už je to takový, jakože herně tolik ne, ale pak jsem začala 

dělat cosplay, takže spíš jako přes ten cosplay. Třeba jsem na nějakejch těch herních akcích 

nebo něčem takovým. Takže spíš takhle jako komunitně, ale jinak ne.  

Máš pocit, že jsou ženy dostatečně zastoupené v MOBA hrách a obecně tom světě?  

Vůbec. Prostě jako ty profi hráčky skoro nejsou. Ale tak jako já to chápu. Když si vezmeš, 

co všechno musíš obětovat tomu hraní, kolik lidí to vůbec jako chce udělat. To zase vím, že 

tady byly nějaký jako pokusy s holkama, ale prostě nikdy to nevyšlo. Nevím, proč to nevyšlo, 

ale jakože vím, že jsem hrála v nějakém jednom holčičím turnaji. Bylo to fakt na nic, ty 

holky se tam pohádaly a bylo to hrozně nepříjemný. A hlavně chyběj role models i. Ty nemáš 

ke komu vzhlížet. Ty jediný, co vidíš, je, že to těm předchozím holkám nevyšlo a všichni 

řikaj, že to je jenom kvůli tomu, že jsou holky. Takže vlastně nikdo od tebe nic neočekává. 

A kdybys začla něco zkoušet, tak ti hromada lidí řekne, že jsi přehrocená, že to nedopadne, 

že stejně skončíš v kuchyni a budeš rodit děti. Klasika prostě. 

Co by ti pomohlo, aby ses cítila více součástí komunity?  

Já si myslím, že by to bylo, kdyby jako neměli tolik stereotypy k těm ženám. Kdyby to jako 

víc přijali. Prostě to neřešit a říct si, že holka může bejt stejně dobrá jako kluk. A kdyby ty 

kluci nebyli pubertální egoistický hovada, co mají problém, když je porazí holka. A taky mi 

přijde, že hrozně stereotypizujou holky, co hrajou hry. Že často, když holka je dobrá ve 

videohrách, tak oni si řeknou, že je určitě hnusná in real life. Jaká tam je souvislost prostě. 

Jakože fakt tohle jsem slyšela tolikrát. 

Sleduješ nějaké oficiální kanály LoLka jako web nebo sociální sítě?  

Sleduju určitě na instáči, když tam dávají nový patche, takže koukám, co se většinou 

změnilo. Pak sleduju občas profi scénu, ale to je jako i s přítelem. My na to koukáme spolu. 

Takže sleduješ i nějaké ty streamy a e-sportový turnaje?  

Jo, jo, jako chci bejt up to date se vším, protože mě to zajímá.  

Co tě motivuje hrát?  

Nějaký odreagování, protože když člověk chodí jako do práce, tak přijde domů a prostě 

potřebuju u něčeho vypnout. Já jsem spíš introvert a celej den na mě někdo mluví v práci, 

takže přijdu domů a chci vypnout. A je to fajn, že vlastně můžu se tam bavit s těma 

kamarádama, můžu jen tak i sama, když chci prostě vypnout u tý hry a je to taková jako 

oddychovka. A baví mě to vůbec jako hrát, protože občas se vyřveš, občas to vypneš, ale 

jako takovej relax u kterýho člověk pustí všechny emoce.  

A co tě demotivuje naopak?  
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Hmm, no, občas ta toxická komunita a občas, že si řeknu: „ty, jo, já jsem u toho ztratila 

strašně moc času.” Že si říkám, že jako bych ten čas mohla vynaložit trošku líp, protože jsem 

třeba nestihla uvařit. Nebo protože nestíhám fakt tolik jako reálnej život. Ale jako přijde mi, 

že teďka jsem v tý fázi, že hraju tak akorát, abych stíhala a zase, abych si užívala tu hru jako 

občas. 
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Příloha č. 9: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 31. 3. 2023) 

 

Kolik ti je let? 

27 

Odkud pocházíš? 

Z Ostravy. 

Jaké je tvé nejvyšší dosažené vzdělání? 

Bakalářské. 

Kterou z MOBA her hraješ?  

LoLko 

Jak dlouho hraješ? 

Ty jo, hele tak asi 3 roky, možná 4. Ale aktivněji tak rok. Jakože je to spíš takové to, že s 

kámošema si občas po večerech zahraješ, ale ne takové to gamblerství, jak prostě paříš a 

jedeš furt. 

Co nejčastěji hraješ za roli?  

Nejčastěji hraju midaře a když hraju s kámošem, tak mu hraju supporta. Nebo jako… Když 

hrajeme ve dvou, tak prostě midař a když hrajeme jako celá pětka, tak support vždycky.  

Jak často hraješ? 

Měla jsem období, kdy jsem hrála méně, takže to bylo tak jednou dvakrát týdně. A přítel 

dost hraje, takže jsem se koukala, jak hraje, třeba místo seriálu, takže aj takhle jsem do toho 

měla vhled. A když teď hraju víc, tak třikrát nebo čtyřikrát týdně večer.  

Proč jsi začala hrát LoLko? 

Přítel tehdejší to hrál a mně se to prostě líbilo. Ona to je super společná aktivita. Hlavně víš 

co, ono, když ti to vypluje zadarmo ty endorfiny, tak je to super, že jo. Takže takhle nějak to 

vzniklo.  

Co tě na hraní baví nejvíc?  

Mně se u toho hrozně líbí, že u toho úplně vypneš hlavu. Že najednou ty všechny věci okolo 

tebe vlastně neexistujou. Mně se u toho líbí, že prostě vypnu hlavu a nejsem na těch pár 

hodin večer ta máma, víš. Jakože toto mi na tom přijde určitě super a je to prostě hrozně 

zábavný. 

A co hraješ nejčastěji za hrdiny? Podle čeho si je vybíráš – podle vzhledu nebo 

schopností? 
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Hele, hodně hraju Ahri, ta se mi hodně líbí. A hodně Brenda, ten mě baví mechanikou 

extrémně. A hele, na začátku, když jsem začínala, tak jsem hodně vybírala hery, aby byly 

cute. Teďko to dělám spíš už jako podle skills a tak. 

Jak vnímáš design ženských avatarů?  

Strašný. Jakože ty kozy prostě všude a tak. Ale myslím si, že se to zlepšuje už postupně. 

Přijde mi, že teďka už ty postavy se tak moc nedělaj, že tam byly hodně dřív. I ty skiny jsou 

lepší. Nevzpomenu si ani za boha, jak se jmenuje, ale taková ta s těma chapadýlkama, že jo. 

Ta už vypadá trošku mužně a už tam není podle mě ten stereotyp. Tak samozřejmě pořád 

dělají podle mě prsatý jako postavy, ale přijde mi, že ty nový už jsou různorodější. Ale když 

jsem začínala, tak to bylo hrozný. Prsa, útlý pas a velkej zadek. Jediná Vi takhle nevypadala 

dřív.  

Snažíš se zlepšovat a zkoušet nové věci?  

Já jsem vždycky měla kolem sebe prostě jako dobrý hráče. Ono většinou ti, co jsou v 

rankedech, tak jsou třeba diamond a tak, takže nebyli úplně jako marní. Takže vlastně jako 

všechno, co já o tom věděla a vím, tak je od kamarádů. Furt mi radili nějaký buildy a pak 

zjistíš, co ti funguje, že jo. A tím, že já hraju jenom pár postav, tak vlastně potom si sama 

zjistíš, co ti dělá dobře a co ne. 

Využíváš při hraní nějakou in game komunikaci? 

Ne, vůbec. Jenom jako ty marky na mapě a takový to jdeme tam a tam, ale to je jako všechno. 

Jako nespřátelila jsem se přes LoLko s nikým nikdy. Ale jinak s klukama voláme přes 

TeamSpeak, když hrajem.  

A hraješ i sólo hry?  

Jako jo, ale výjimečně, protože kluci tam jsou věčně, že jo. 

Je pro tebe tady důležitej ranking?  

Ne, mě to jako zbytečně stresuje. Já jsem totiž ten typ člověka, kterej, když je na něj až moc 

velkej ten tlak, tak začne dělat hrozný hovadiny. Mně se to vlastně nelíbilo a nedělalo mi to 

takový potěšení nikdy, protože mi přišlo vždycky, že jsem špatná. 

Máš pocit, že je LoLko spíše holčičí nebo klučičí hra?  

Myslím si, že vzhledem a komunikací mi nepřijde vůbec nějaká pohlavní. Ale ta komunita, 

co tam je, tak jsou většinou kluci. A jako samozřejmě ano, ty postavy trošičku, ale taky si 

myslím, že 10 let zpátky se taky moc nemluvilo o tom, co ženám vadí a co ne, tak prostě 

vypadaj takhle. Takže mi asi nikdy nepřišla nijaká pohlavní.  
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Sleduješ nějaké oficiální kanály LoLka, třeba web nebo sociální sítě?  

Né, vůbec. 

A fóra, e-sportový zápasy nebo streamery? 

Hele, vůbec jsem tohle nesledovala nikdy. Jako vím, že v Česku byla jako eSuba, tam i vím, 

že byla dokonce jedna holka. No, ale jinak vůbec nevím. Nikdy mě to nijak nebavilo.   

Máš pocit, že jsou ženy dostatečně zastoupené v MOBA hrách a obecně tom světě?  

Jako takhle. Podle mě tě nepotěší ten můj názor, ale já si myslím, že prostě holka nikdy 

nebude tak dobrá jako kluci. Protože je to hra o reflexech, o rychlým rozhodování a v tom 

je prostě mužské pohlaví napřed. A hlavně se to potvrdilo v tom LoLku, když nechali hrát 

holky v klučičí divizi a skončily 52 ku 2 a strašně dostaly. Přišlo mi to fakt dehonestující pro 

ty holky. A není nic špatnýho na tom držet se svojí divize prostě. A navíc holky jsou na něco 

předurčený, v něčem můžou bejt dobrý a připadá mi zbytečný se ve výsledku cpát do tohohle 

prostředí. Ale ono to je asi i tím, že holky prostě u toho tolik času netráví a asi ani nikdy 

nebudeme. Protože jsme prostě kontaktní a chceme mít život, že jo. A mluvím teda o většině, 

jsou určitě individuální případy.  

Setkala ses někdy třeba s nadávkami, ponižováním nebo znehodnocováním tvých 

schopností na základě pohlaví? 

Ty jo, vůbec. Ale ono to asi jednak bylo tím, že nešlo poznat, že jsem holka. Já to tam nikdy 

nepsala a ten nick je mám taky dost neutrální. Oslovovali mě klučičíma zájmenama a já jsem 

je neopravovala. Protože proč prostě. A to nebylo, že bych jim to nechtěla říct, ale přišlo mi 

to zbytečný prostě. A dost to bylo tím, že jsem hrála se svejma kamarádama. Je to o lidech 

prostě.  

Takže lidem neříkáš, že jsi holka?  

Ne, to vůbec. Fakt tu potřebu nemám. 

A když to nevědí, setkala ses vůbec s nějakými genderovými stereotypy?  

Jo, to zase jo. Přesně, že budu hrát supporta, protože jsem holka. Nebo co hrajou kluci, tak 

říkaj, že holky nikdy nebudou tak dobrý jako oni a tak. Podle mě to ale bude i tím, že jim 

holka nikdy nenakopala zadek.  

Cítíš se být součástí herní komunity?  

Vůbec. A asi to ani nepotřebuju. Tím, že mám tu svoji partu, se kterou hraju, tak mi to stačí.  

A kdyby se mohlo něco změnit, aby ses cítila v té komunitěi líp nebo vítaná, co by to bylo?  

Hele, možná by to mohl změnit trochu design těch hrdinek. Ale asi to mám nastavený trochu 

jinak, no. Prostě do ní nepotřebuju patřit.  
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Co tě motivuje hrát?  

Ta parta rozhodně. To to dělá zábavným. Sice ta hra sama o sobě je super, ale ta parta to 

prostě posune jinam.  

A co tě demotivuje hrát?  

Hele, asi jako život upřímně. Vlastně si k tomu sedneš a najednou se probudíš a zjistíš, že je 

o 4 hodiny později, ani nevíš jak. A ve výsledku mi to vždycky pak přijde jako hrozná ztráta 

času. Protože ať děláš cokoliv, co tě baví, tak stejně mi nepřijde, že to je takový, že ten pojem 

o čase neztratíš. 
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Příloha č. 10: Nahrávka (přepis rozhovoru ze dne 30. 3. 2023) 

 

Kolik je ti let?  

27 

Odkud jsi?  

Z Prahy. 

Jaké je tvé nejvyšší dosažené vzdělání? 

Magisterský titul. 

Kterou MOBA hru hraješ?  

LoLko a Heroes of the Storm.  

A jak dlouho je hraješ?  

LoLko od svejch 15, takže třeba 12 let a HotSko tak 5 nebo 6 let? 

A co hraješ nejčastěji za roli?  

Začínala jsem na topu, pak jsem nějak přebíhala mezi midem a supportem a teď poslední 

rok zkouším jungle. V HotSku tak nějak všechno, ale hodně mage a občas tanky.  

Jak často hraješ? 

Teď asi třeba dvakrát za měsíc. A to hraju určitě víc HotSko. LoLko jsem nehrála už tak půl 

roku.  

A proč jsi začala hrát zrovna HotSko a LoLko? 

Hele, LoLko začali hrát nějaký kamarádi kolem mě. A brácha taky hrál doma. A tak nějak 

jsem chtěla vědět, o co jde, koukala jsem na to, jak hrajou a pak jsem si to vyzkoušela a jako 

chytlo mě, tak jsem začala hrát jako sama. Nejvíc jsem hrála s nima, že jo, na začátku, takže 

to byla taková naše aktivita, ale pak už mi to začalo i docela jít, takže jsem si to prostě 

pouštěla i sólo, když jsem neměla co dělat. A to HotSko skoro to samý. V mojí partě 

kamarádů to bylo v tý době nějaký jako oblíbený, že jo, a tak jsem si řekla, proč ne.  

Používáš nějakou in game komunikaci? 

Chat používám hodně, ale spíš na ty věci, na který se má používat, jako kdo kam jde a tak. 

Neříkám, že občas nehejtím, jo, to bych kecala. Ale voice chat mám permanentně vypnutej. 

A proč? 

Protože se nechci bavit s cizíma lidma. A hlavně prostě někdo tam mluví polsky, někdo 

nějakou divnou angličtinou a nepotřebuju to prostě. A TeamSpeak jsem dřív používala, když 

jsme hráli třeba v pěti nebo tak. To každej hrál z domova.  

Máš teď partu, se kterou hraješ?  
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Mám přítele! Takže to teď hrajeme vlastně vyloženě spolu. Že už to ani není, že bych si to 

pustila sama, ale prostě jednou za čas si to zahrajeme spolu. A tam chat nepotřebujeme, 

protože sedí vedle mě. My to máme jako společnou aktivitu. Jako mě to asi nikdy nebavilo 

samotnou. S lidma máš jistotu, že je někdo nějak dobrej a víš, že ta hra bude mít kvalitu. A 

nemusíš se hádat, kdo kam jako půjde, nejsi z toho naštvaná a je to prostě příjemnější. Takže 

hrát s přítelem je prostě jistota, že to bude dobrá hra.  

Říkáš ostatním hráčům své pohlaví? 

Ani neví, že jsem holka, podle mě. Já mám hrozně neutrální přezdívku, takže podle mě to 

nejde poznat, když se tam připojím sama. A ono to bylo úplně random. Já jako by 

okopírovala přezdívku svýho bratra a jenom jsem tam změnila jakoby barvu. Přišlo nám to 

v 15 vtipný prostě.  

Co tě vlastně baví nebo naopak nebaví na HotSku a LoLku? 

Baví mě prostě být chvíli v jiným světě, jako počítačovým světě. A je tam nějakej skill, 

kterej prostě můžeš zlepšovat. Taky mě baví, že vidíš prostě nějaký ten progress, můžeš tam 

zkoušet hrozně moc novejch věcí, není to nikdy stejný a je to takový jako odreagování. 

Prostě místo toho, abys pasivně koukala na televizi na seriál, tak tohle je taková aktivní 

zábava.  

Když jsme u toho zlepšování, je pro tebe důležitý ranking?  

Teď už asi ne. Měla jsem takový ambice kdysi dávno, ale zjistila jsem, že nejsem až tak 

dobrá. Nebo na to, jak moc to hraju, tak prostě nemá cenu dbát na ten rank, protože to bych 

musela hrát každej den, abych se reálně jako někam dostala. Teď už je to for fun prostě.  

Co si nejčastěji vybíráš za hrdiny? A vybíráš si je podle schopností nebo podle vzhledu? 

No tím, že hraju nejvíc asi ty tanky a mage, tak to většinou bejvaj buď drsný chlapy s 

pořádným mečem anebo holky. Je to tak jako rozdělený. Jdu asi spíš podle schopností než 

podle vzhledu. Jako když mi záleží na vzhledu, tak řeším skiny a tyhle věci, ne toho champa 

samotnýho.  

Jak vnímáš design ženských avatarů?  

Hele, přijde mi, že občas mají ty skiny míň propracovaný než ty pánský postavy. Ale to je 

možná tím, že jak většinou nemají jako tolik věcí na sobě a nemají prostě nějaký jako strašně 

cool zbraně a tak. Takže tam vlastně není moc, co s nima jako dělat. Ale v HotSku mi to 

přijde o něco lepší než v LoLku. Jak jsou ty skiny rozdělený na úrovně jako rare, epic a 

legendary, tak ty legendary vypadaj všechny fakt jako top. Ale ono pro mě je dost důležitý, 
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jak hry vypadaj. Třeba to LoLko a HotSko se mi prostě líbí i vizuálně a chci se dívat při tom 

hraní na pěkný věci, že jo.  

A přijdou ti ty ženské postavy víc sexualizované a odhalené?  

Hele, asi jo, hned se mi vybavila totiž Miss Fortune, která je reálně skoro nahá. U chlapů 

maj maximálně pool party skiny, kde jsou do půl těla, ale nic jinýho tam není.  

Máš pocit, že jsou LoLko a HotSko spíše holčičí nebo klučičí hry?  

Nepřijde mi, že by to bylo cíleně zaměřený jenom jako na jeden gender. Jako necítím se tam 

jako holka vyloženě špatně, že by to na mě působilo, že to je prostě klučičí záležitost a bylo 

by mi to nepříjemný.  

Cítíš se součástí komunity?  

Jo, jako já musím říct, že třeba z 80 % určitě. Já mám pocit, že kluci jsou na tebe hodnější, 

když se dozví, že jsi holka. Nikdo mě jako výrazně nehejtuje za to, že jsem holka a že to 

hraju. Jsou celkově ochotnější pomoct a vysvětlit, co si třeba koupit, kam jít a tak.  

A kdyby se mohlo něco změnit, aby ses cítila v té komunitě líp nebo vítaná, co by to 

bylo?  

Asi trochu vzhled těch avatarů, protože některý holky by si reálně zasloužily víc oblečení. 

Sleduješ nějaký oficiální kanály těch her – weby, sociální sítě a tak?  

Už moc ne. 

A sleduješ fóra, e-sportový zápasy nebo nějaký streamery? 

V mým vyloženě jako hráčským období jsem koukala na Twitch, různý český streamery a 

šampionáty, ale teď už tolik ne. Dřív jsem to dělala dost. 

Setkala ses někdy třeba s nadávkami, ponižováním nebo znehodnocováním tvých schopností 

na základě pohlaví? 

Jako v souvislosti s tím, že jsem holka asi ne. Ale děje se to častokrát jako normálně, že tě 

hejtí nezávisle na pohlaví, když jsi noob. To jako v LoLku fakt častokrát. Takže to bylo spíš 

kvůli tomu, že to podle nich neumím dost dobře. Ale v HotSku není tak toxická komunita 

jako v LoLku. Je tam tak o 150 % míň hejtu.  

A když to nevědí, setkala ses vůbec s nějakými genderovými stereotypy?  

Vůbec fakt. Ono to je asi i tím, že to jakoby nevědí, že jsem holka. Nebo když to ví a zrovna 

mi to jde, tak to taky neříkají.   

Co tě demotivuje hrát?  

No tak čas, život, sociální život. Nechce se mi do toho investovat tolik času, když vlastně 

nemám žádnej cíl, co bych si v tý hře chtěla dokázat. A už mám ty hry asi i ohraný. Možná 



42 

bych asi potřebovala objevit novou MOBA hru, protože to by mě možná motivovalo víc. 

Bylo by to nový, učila bych se nový champy a všechno.  

A co tě vlastně motivuje?  

Vyloženě jen to, že to hrajem s přítelem, no. 

Máš pocit, že jsou ženy dostatečně zastoupené v MOBA hrách a obecně tom světě?  

Je to totálně male dominated region. Sledovala jsem možná dva týmy, co byly dobrý a 

nějakou streamerku. Ale těch bylo fakt málo, spočítala bych je na prstech jedný ruky. Takže 

jsem vlastně neměla ani jako vzor, když jsem hrála. Že bych jako k někomu vzhlížela a 

chtěla bejt jako ona. To prostě podle mě neexistuje skoro pro holky. A ty holky, co to dělaj, 

tak to často dělají jenom pro pozornost. Na to se často ani nedá koukat, jak špatně hrajou. 

Jako holek, co jsou dobrý a streamujou moc není. Podle mě to vlastně moc nepomáhá, když 

se všichni koukaj na holku, co je na streamu polonahá a má cute vybavení, ale neumí to. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



43 

Příloha č. 11: Osnova dotazníku 

1. Kolik je vám let?  

2. Odkud pocházíte?  

3. Jaké je vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

4. Kterou z MOBA her hrajete?  

5. Jak dlouho ji hrajete?  

6. Jakou roli ve hře nejčastěji zastáváte (carry, support, jungler…)? 

7. Jak často hrajete MOBA?  

8. Proč jste začala hrát právě tuto hru? V čem je podle vás jiná oproti jiným MOBA 

hrám na trhu?  

9. Co vás na hře baví nebo naopak nebaví?  

10. Vybíráte si hrdiny spíše podle vzhledu nebo podle schopností? Jaké hrdiny hrajete? 

11. Jak vnímáte design ženských avatarů? (Přijdou vám ženské hrdinky 

sexualizované?)  

12. Snažíte se neustále zlepšovat a zkoušet nové věci? Jak/Proč ne?  

13. Využíváte in-game komunikaci s jinými hráči?  

14. Využíváte jinou komunikaci ve hře (Discord, osobní atp.)? 

15. Máte svoji partu, se kterou hrajete? Kdo to je?  

16. Hrajete i solo hry, kde se připojujete k cizím hráčům? Proč ano/ne?  

17. Je pro vás důležitý ranking, nebo hrajete jen tak pro zábavu?  

18. Máte pocit, že je hra, kterou hrajete spíše holčičí nebo klučičí? Proč? 

19. Sledujete oficiální kanály hry (web, sociální sítě…)?  

20. Sledujete fóra, e-sportové zápasy na Twitchi či nějaké streamery? Koho?  

21. Cítíte se součástí komunity? Proč ano/ne? 

22. Máte pocit, že jsou ženy dostatečně zastoupené v MOBA hrách? Proč ano/ne? 

23. Co si myslíte, že by vám pomohlo, abyste se v komunitě cítila lépe?  

24. Setkala jste se někdy s nadávkami, ponižováním či znevažováním vašich 

schopností na základě vašeho pohlaví?  

25. Říkáte svým spoluhráčům své pohlaví nebo ho skrýváte? Proč?  

26. Co vás motivuje hrát?  

27. Co vás naopak demotivuje a odrazuje od častějšího hraní?  

28. Setkala jste se někdy s genderovými stereotypy během hry? Vzpomenete si s 

jakými?   


